
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 87 (Alm. del), som Folketingets 

Indenrigsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 26. april 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udlvaget (MFU) Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 87:  

”Vil ministeren kommentere på artiklen »Kommune overtager kriseramt  

Frederikshavn Havn«, bragt den 24. april 2024 på dr.dk, hvor det fremgår, at  

Frederikshavn Kommune skal finde 120 mio. kr. i likviditetstilskud de næste 2,5 år  

for at betale gælden af?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af artiklen, er det i sagens natur en stor økonomisk udfordring for 

Frederikshavn Kommune at skulle overtage gælden fra havnen.  

 

Med hensyn til de nævnte 120 mio. kr. over de næste 2,5 år, der anføres i artiklen, er 

det min forståelse, at det er den likviditetsmangel, som formand for havnen Karsten 

Dybvad, på pressemødet har angivet, at havnen ser ind i. En likviditetsmangel, som 

bestyrelsesformanden også nævnte, betød, at de ikke var i stand til at drive havnen 

videre.   

 

Hvorvidt dette beløb svarer til de forpligtelser, kommunen får ved overtagelse af 

havnen, synes ikke at fremgå direkte af artiklen.  

 

I forlængelse heraf kan det bemærkes, at det i samme artikel fremgår, at 

Frederikshavn Kommunes borgmester, Birgit S. Hansen, udtaler, at kommunen på 

den korte bane skal betale en gæld, som havnen ikke har været i stand til at betale, 

og at det sandsynligvis er et tocifret millionbeløb. 

 

Samtidig noterer jeg mig, at Frederikshavn Kommune arbejder på en plan for, hvad 

de næste skridt skal være, og blandt andet i den forbindelse vil se på erfaringerne fra 

Thisted Kommune. 
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